
 

 

 

  

 

 

  

  1 Van de fractievoorzitter 
 

 

 
Kwartaalbericht   
medewerkers 

KWARTAALBERICHT  -  JULI  2023 

 

CDA-FRACTIE  HOOGHEEMRAADSCHAP HOLLANDS NOORDERKWARTIER  

Inmiddels is het zomerreces ingegaan bij het waterschap 
Hollands Noorderkwartier (HHNK). Op 15 maart 2023 vonden 
de waterschapsverkiezingen plaats, gevolgd door  

vergaderingen van het Algemeen Bestuur (AB) 
op 29 maart, 10 en 15 mei en 14 juni. Op 29 
maart is het nieuwe College van 
Hoofdingelanden (het AB van HHNK) 
geïnstalleerd. Daarna is op 10 mei gesproken 
over het proces van de coalitievorming en het  

opstellen van het coalitieprogramma. Vervolgens is op 15 mei 
het nieuwe college van Dijkgraaf en Hoogheemraden (D&H) 
benoemd als dagelijks bestuur van HHNK en zijn de 
jaarstukken aan de orde geweest. En op 14 juni vond de 
laatste vergadering voor het zomerreces plaats van het AB. 

In deze nieuwbrief zal worden ingegaan op de 
waterschapsverkiezingen en de coalitievorming. Boudien zal 
als één van onze steunfractieleden ingaan op de jaarstukken 
en de concernrapportage van HHNK. Chris Jansen zal zich 
voorstellen als één van onze nieuwe fractie-ondersteuners. 
Ons andere steunfractielid Hedwig Komproe zal ingaan op 
zijn werkbezoek aan de rioolwaterzuiveringsinstallatie (rwzi) 
van Geestmerambacht. Ook Martin, Niels en Diana blijven 
actief. 

Na het zomerreces gaan wij als CDA-fractie weer met veel 
energie verder met ons werk voor HHNK. Maar eerst kan 
iedereen eindelijk weer genieten van een zomer zonder 
coronabeperkingen. Het CDA-HHNK wenst iedereen een hele 
fijne vakantie toe met veel mooi weer; lekker zonnig, maar 
niet te warm en niet te droog gelet op onze watertaken. 
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De waterschapsverkiezingen en de coalitievorming 
Door Frank Frowijn 

Het is al weer even geleden dat op 15 maart 2023 de waterschaps-
verkiezingen plaatsvonden. Natuurlijk hadden wij ons als CDA-HHNK 
deze verkiezingen heel anders voorgesteld. Toch hebben ook nu weer 
enkele tienduizenden op ons gestemd. Heel erg veel dank daarvoor. 
Vooral voor de waardering die daaruit bleek voor onze inzet de 
afgelopen jaren. Maar zeker ook voor het vertrouwen dat wij ons 
binnen HHNK keihard zullen blijven inzetten voor onze beloften. 

Ook in het waterschap Hollands Noorderkwartier was de BBB de 
grootste geworden zodat deze partij primair aan zet was om een 
nieuw dagelijks bestuur samen te stellen en een programma op te 
stellen voor de komende vier jaar. Zonder dat er sprake was geweest 
van de gebruikelijke informatieronde gaf de BBB op de dag van de 
officiële bekendmaking van de verkiezingsuitslag al aan te streven 
naar een coalitie met de VVD, de PvdA en de waterpartij 
GroenWater&Land (GWL) die toch alle drie één of enkele zetels 
hadden verloren. Andere partijen putten hoop uit de opmerking dat 
het nadrukkelijk de bedoeling van de BBB was om wel te komen tot 
een programma waaraan door alle partijen zou worden 
meegeschreven. In gemeenteland wordt dit een raadsprogramma 
genoemd zo gaf de BBB nog aan. 

Kort nadat de lijsttrekkers door de BBB voor een kop koffie waren 
uitgenodigd van een half uurtje, kregen alle partijen daags voor de 
berichtgeving in de media via de mail het bericht dat het nieuwe 
dagelijks bestuur zou bestaan uit de eerder genoemde partijen 
aangevuld met ongebouwd (een zogenoemde geborgde fractie). Ook 
het door deze partijen geschreven programma werd op deze manier 
via de mail gedeeld met de andere partijen zonder dat zij daaraan 
hadden meegeschreven zoals wel was beloofd. Al met al is het proces 
van de coalitievorming en het opstellen van het programma slecht 
verlopen. De BBB heeft hiervoor terecht ook excuses gemaakt in de 
vergadering van het Algemeen Bestuur van 15 mei 2023. 

Het CDA heeft grote zorgen over de bestuurskracht van het nieuwe 
HHNK-bestuur van de BBB, de VVD, de PvdA, GWL en ongebouwd. Als 
deze partijen al niet in staat zijn om het proces van de coalitievorming 
goed vorm te geven, hoe moet het dan gaan met de grote uitdagingen 
waar het waterschap de komende jaren voor staat? Gaat deze coalitie 
voorkomen dat de belastingen de komende jaren enorm zullen gaan 
stijgen? Of zal de nieuwe coalitie de financiële nood negeren, die vele 
burgers op dit moment al ervaren door de huidige prijsstijgingen. 
Maar vooral ook, gaat deze coalitie in zijn handelen het beloofde 
perspectief bieden aan de agrarische sector? 

2 De waterschapsverkiezingen en de coalitievorming 



 

 

 

PAGINA 3 

   

  
De CDA-fractie zal de nieuwe coalitie natuurlijk positief kritisch blijven volgen vanuit 
de speerpunten van het CDA-HHNK: Waterveiligheid tegen overstromingen, 
inspelen op wateroverlast en droogteproblematiek, zo laag mogelijke belastingen, 
voldoende, gezond en veilig water voor nu en voor toekomstige generaties en een 
verdienstelijk toekomstperspectief voor de agrarische sector. 

De nieuwe fractie van het CDA-HHNK bestaat uit de lijsttrekker en AB-lid Frank 
Frowijn, de op 10 mei benoemde steunfractieleden Hedwig Komproe en Boudien 
Glashouwer en de fractieondersteuners Martin Scholten, Niels Seignette, Diana 
Dekker en Chris Jansen. 

 

 

 

 

 

 

 

Daarmee hebben we afscheid genomen van Petra van Ollefen en haar bedankt voor 
haar inzet voor het waterschap in algemene zin en het CDA-HHNK in het bijzonder. 
Petra was niet meer beschikbaar voor het CDA nadat zij verrassend had gekozen 
voor het lijsttrekkerschap van de Algemene Waterschapspartij (AWP), die overigens 
na de verkiezingen niet meer vertegenwoordigd is in het Algemeen Bestuur van 
HHNK. 

Ook hebben we afscheid genomen van Frits Brouwer. Frits was  
fractievoorzitter van het CDA-HHNK in de periode 2015 – 2019 en 
steunfractielid/fractieondersteuner in de periode 2019 – 2023. Als 
voormalig directeur van het KNMI was Frits zich bewust van de 
klimaatverandering en van de gevolgen die dat kan hebben. 
Daarom heeft hij in het waterschap veelvuldig aandacht gevraagd 
voor klimaatadaptatie en hierover in de loop van de tijd ook 
verschillende presentaties gegeven waarna vaak een levendige 
discussie volgde hoe je rekening kunt houden met de gevolgen van 
de klimaatverandering in je eigen woonplaats (bijv. tegengaan van 
wateroverlast bij hevige buien) of in je eigen tuin (meer groen 
i.p.v. tegels). Daarnaast heeft Frits destijds als fractievoorzitter een 
stuk bestuurlijke vernieuwing teweeg gebracht binnen HHNK. Zo  
werden voor het eerst in de geschiedenis van HHNK verkiezingen gehouden voor het 
voorzitterschap van de twee adviescommissies waarna Frits Brouwer met een royale 
meerderheid werd gekozen tot voorzitter van de commissie Water en Wegen. Ook 
was Frits altijd een pleitbezorger van internationale samenwerking: “Er zijn zoveel 
plaatsen in de wereld waar men problemen heeft met waterverontreiniging of met 
overstromingen. Met al onze kennis op het gebied van water, zouden we daar meer 
kunnen helpen.” Tot slot heeft Frits als steunfractielid/fractieondersteuner altijd heel 
actief meegedacht over het optreden van de fractie en verschillende keren kritische 
vragen opgesteld, gericht aan het dagelijks bestuur. Het CDA bedankt Frits nogmaals 
voor zijn inzet. 
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CDA’ers zijn vertegenwoordigd in alle bestuurslagen. Een partij die actief is op landelijk, 
provinciaal en gemeentelijk niveau en binnen de waterschappen kan uiteindelijk meer 
bereiken dan de zogenoemde 
niet-landelijke partijen. Zo 
prat als het CDA-HHNK hier op 
gaat, zo trots waren we 
daarom ook op onze fractie-
ondersteuner Niels toen hij 
werd benoemd tot fractie-
assistent van het CDA-
Alkmaar. Veel succes Niels! 
Niels blijft natuurlijk ook 
actief binnen het CDA-HHNK 
als fractie-ondersteuner. 

3 Niels benoemd tot fractie-assistent van het CDA-Alkmaar 

4 Chris Jansen nieuwe fractie-assistent 

 

 Chris Jansen stelt zichzelf voor 

Sinds wanneer ben je geïnteresseerd in de politiek? 

De politiek interesseerde mij al vanaf m'n 10/11-de jaar. Ik volgde toen al 
fanatiek de uitslagen van de verkiezingen via de krant en radio. TV 
hadden we in 1957 nog niet. In die tijd werden de meeste lijsttrekkers 
nog levensgroot op de campagneborden afgebeeld. 

Zag je toen ook al een toekomst voor jezelf in de politiek? 

Nee, dat niet. Wel begon ik mezelf te ontwikkelen als technicus. Ik 
demonteerde wekkers en klokjes en sorteerde de onderdelen om die te 
gebruiken voor reparaties van andere uurwerkjes. De familie noemde mij 
de kleine Willy Wortel en maakte graag gebruik van mij als instrument-
maker.  Ook de elektronica trok mij aan. Ik wekte verbazing bij velen toen 
ik als tiener al                          een schakelaar had gemaakt waarmee je 
apparatuur                                  aan en uit kon doen door in je handen te 
klappen. In                                   die tijd heb ik ook zelf een transistorradio 
gebouwd.                                        Daarnaast ontwikkelde ik mij in mijn 
jeugd als                                          fotograaf. Met een simpele boxcamera 
maakte ik                                      foto's van kinderen die ik buiten tegen 
kwam en                                     noteerde hun adressen. Vervolgens ging ik 
naar de                                        fotowinkel om alle foto’s af te laten 
afdrukken.                                De foto’s verkocht ik daarna met een kleine 
winst aan                                de ouders.  
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In lijn der verwachting ging ik naar de Christelijke LTS voor de opleiding 
tot fijnbankwerker c.q. instrumentmaker. 

Wat ben je gaan doen na de LTS? 

Mijn eerste werkgever was de KNSM. Mijn vader was daar voorman en 
houtbewerker in een timmerfabriek en ik heb daar eerst gewerkt als 
scheepsbevoorrader en later als machinejongen op de grote vaart. 
Daarop volgden vele andere werkgevers. Zo heb ik gewerkt bij de 
voorloper van AKZO, bij de bedrijfsbrandweer van de NDSM, bij defensie, 
bij Flentrop orgelbouw en bij diverse ingenieursbureaus als 
instrumentenmaker. 

En je hebt toch ook nog gewerkt bij één van de voorgangers van HHNK? 

Ja, dat klopt. Ik was drukwerkvoorbereider, fotograaf en grafisch 
ontwerper bij het Hoogheemraadschap van de Uitwaterende Sluizen in 
Edam. Nadat ik ook nog enkele jaren modeaccessoires hebt verkocht op 
diverse weekmarkten, kwam mijn werkervaring bij het 
Hoogheemraadschap goed van pas toen ik in 1991 startte als zelfstandig 
fotograaf gericht op o.a. schoolfotografie, bedrijfsfotografie en 
kunstfotografie. Daarna heb ik ook mijn andere jeugdhobby’s weer 
opgepakt. In 1995 richtte ik mij weer, maar nu professioneel, op het 
ontwerpen van elektronische schakelingen en later ben ik één van de 
eerste webwinkels gestart in audioapparatuur, diverse elektronica, 
elektra en onderdelen. Inmiddels is mijn webshop uitgebreid met de 
verkoop van muziekinstrumenten en accessoires daarvoor en verricht ik 
ook kleine reparaties. Daarnaast ben ik begonnen met vioolbouw en heb 
ik voor het CDA-NH de campagnebiertjes op de markt gebracht. 

Nu we het dan over het CDA hebben, waarom ben je actief binnen onze 
partij? 

Voor mijn gevoel is het CDA een gedegen middenpartij. Het CDA is er 
eigenlijk voor iedereen, van conservatief tot ruimdenkend en van 
behoudend tot vernieuwend. Ook het uitgangspunt van 
rentmeesterschap spreekt mij erg aan. Bovendien tref je bij het CDA over 
het algemeen zeer kundige en leuke mensen en goede bestuurders aan. 

En tot slot wat trekt je zo aan in het waterschap? 

Eerder ben ik al op lokaal niveau actief geworden voor het CDA. Ik kwam 
bij de lokale fractie van het CDA terecht als toehoorder en campagne 
ondersteuner. Mede door mijn eerdere werkzaamheden ben ik mij 
enorm bewust van het belang van de waterschappen. Zo voert HHNK het 
vaarwegenbeheer uit voor de provincie en kan water in de toekomst ons 
van duurzame energie gaan voorzien (aquathermie). Ook zijn we voor 
onze waterveiligheid afhankelijk van de waterschappen en zorgen zij voor 
goed peilbeheer, de waterkwaliteit, onze waterzuiveringen, het 
tegengaan van verzilting en ga zo maar door. Wij hebben water nodig en 
we moeten ertegen worden beschermd. Daar wil ik in de fractie van het 

CDA-HHNK graag aan bijdragen. 
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5 De jaarstukken en de concernrapportage van HHNK 

 
 De jaarstukken en de concernrapportage van HHNK 

Door Boudien Glashouwer  

Uit de jaarstukken blijkt dat HHNK over 2022 een positief resultaat 
heeft geboekt van € 4,7 miljoen, dat aan de reserves kon worden 
toegevoegd. Bezien vanuit de totale omvang van de begroting ten 
opzichte van het eindresultaat is de afwijking circa 2%. Het jaar 
2022 kende een zeer grillig verloop, o.a. door de oorlog in 
Oekraïne, de (na) effecten van corona, een hogere stijging van de 
indexatie en de gasproblematiek. Ondanks dit alles heeft HHNK 
toch de afgesproken taken en acties uit de Begroting 2022 
grotendeels kunnen uitvoeren. Deze begroting van HHNK bedroeg 
in 2022 ruim € 290 miljoen. 

Gelet op de bijzondere omstandigheden in 2022 was het CDA 
positief over de jaarstukken. Wel heeft de fractie aandacht 
gevraagd voor het belang van een goede controle. Ook kunnen de 
jaarstukken compacter en meer to the point. Tot slot heeft het 
CDA zorgen dat de financiën in 2023 en 2024 minder goed in de 
hand kunnen worden gehouden. Daarom is volgens ons een 
kerntakendiscussie en bezuinigingsoperatie dringend nodig. Ook 
het HHNK heeft te kampen met een personeelstekort. Hier moeten 
we dus ook snel mee aan de slag en niet ambitie op ambitie 
stapelen. Dat zou niet realistisch zijn. Het is niet alleen van belang 
financieel binnen de begroting te blijven, maar het is ook van 
belang de afgesproken doelen te halen. Lukt dat niet, dan moeten 
we gefundeerd prioriteren en kiezen.  

Uit de zogenoemde eerste concernrapportage over 2023 blijkt dat 
HHNK over dit jaar een positief resultaat lijkt te gaan boeken van € 
5,2 miljoen ten opzichte van de begroting. Dit wordt vooral 
veroorzaakt door de rentebaten van een lening die HHNK eerder is 
aangegaan. Op de wat langere termijn vervallen deze rentebaten 
en moet HHNK bovendien weer geld gaan lenen tegen hogere 
rentepercentages. CDA-HHNK heeft dus aandacht gevraagd voor 
de financiële effecten op lange termijn. Wederom heeft de fractie 
ook bij de behandeling van deze concernrapportage in de 
commissie aandacht gevraagd voor de schaarse personele 
capaciteit en daarmee de druk op het personeel. Primaire 
processen van HHNK mogen niet in het gedrang komen. 

 

De begroting van HHNK 

bedroeg in 2022  

ruim € 290 miljoen. 
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Werkbezoek aan de rioolwaterzuiveringsinstallatie  
Door Hedwig Komproe 

Onlangs heeft HHNK een werkbezoek aan de rioolwaterzuiveringsinstallatie (rwzi) 
Geestmerambacht georganiseerd voor het nieuwe bestuur. Ik vertegenwoordigde daarbij 
het CDA-HHNK en was onder de indruk.  

Rwzi’s zijn een belangrijk instrument bij het zorgen voor schoon oppervlaktewater. Het 
afvalwater dat bij de rwzi binnenkomt om gezuiverd te worden ondergaat een natuurlijk 
proces. Afvalwater van toiletten, afwas, keuken en wasbeurten en ook nog van bedrijven 
vloeit via de rioolgemalen en persleidingen naar de rwzi’s. Bovendien kunnen bedrijven 
ook nog afvalwater los aanbieden. Als het water binnenkomt op de rwzi gaat het eerst 
door het harkrooster om het grove vuil eruit te harken. 

Men zou schrikken van wat de medewerkers van de rwzi’s allemaal in het stedelijk 
afvalwater tegen komen. In principe hoort er alleen, poep, plas en (toilet)papier in het 
rioolwater te zitten. Helaas zitten er ook andere spullen tussen zoals maandverband, 
kunstgebitten en zelfs blikjes. Niet te geloven. Na het harkrooster gaat het water naar de 
voorbezinktanks waar het slib naar de bodem zakt en daarna naar de beluchtingstank 
waar bacteriën het rioolwater schoon ‘eten’. Uiteindelijk gaat het water naar de 
nabezinktank, waar de volgegeten bacteriën weer van het water worden gescheiden om 
weer te kunnen worden hergebruikt. Het gezuiverde water wordt in het 
oppervlaktewater geloosd. Dit natuurlijke proces in de rwzi’s wordt ook vaak gebruikt in 
septic tanks en IBA’s (Individuele Behandeling van Afvalwater). In feite is de IBA-
waterzuivering met bacteriën niet wezenlijk anders dan wat de grote rwzi’s doen.  

In het kader van de circulariteit is HHNK 
voortdurend bezig met innovatieve 
oplossingen om op een duurzame manier 
afvalwater te zuiveren tot schoon   
(oppervlakte)water. Er kan bijvoorbeeld 
gebruik worden gemaakt van actieve kool om 
makkelijker en beter medicijnresten uit het 
rioolwater te kunnen verwijderen. Ook 
worden uit het afvalwater stoffen 
teruggewonnen, zoals cellulose waar weer 
andere producten van gemaakt kunnen 
worden, zoals papier. 

De rwzi Geestmerambacht heeft een goed monitoringssysteem dat de waterkwaliteit  
realtime bewaakt, waardoor tijdige maatregelen kunnen worden genomen om mogelijke 
verontreinigingen te voorkomen. Hoewel de rwzi Geestmerambacht momenteel goede 
prestaties levert door middel van geavanceerde zuiveringstechnologieën, zal de installatie 
nog verder worden verbeterd. Ook blijft bewustwording en educatie over 
afvalwaterbehandeling van groot belang. Door mensen bewuster te maken van hun rol bij 
het minimaliseren van verontreiniging en het bevorderen van verantwoord 
afvalwaterbeheer, kan iedereen actief bijdragen aan een gezond milieu. 
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7 Fractie-ondersteuner Diana Dekker bij stadsstrand Hoorn 

 
 Fractie-ondersteuner Diana Dekker bij het stadsstrand Hoorn  

De Markermeerdijk tussen Hoorn en Amsterdam is 33 km lang. Deze dijk beschermt 1,2 
miljoen inwoners van het laaggelegen Noord-Holland. De Markermeerdijk is niet stabiel 
genoeg gebleken en moest worden versterkt. De gemeente Hoorn wilde de 
werkzaamheden voor de versterking van de Markermeerdijk aangrijpen om een 
stadsstrand voor inwoners en bezoekers aan te leggen. In Hoorn zijn veilige dijken aldus 
gecombineerd met een strand. De gemeente Hoorn heeft samen met belanghebbenden 
de inrichtingsontwerpen verder uitgewerkt waarna HHNK en de zogenoemde Alliantie 
Markermeerdijken het stadsstrand heeft gerealiseerd bij de versterking van de 
Markermeerdijk. Vanaf 1 juli 2023 is het strand voor iedereen geopend. 
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De nieuwe fractie van het CDA-HHNK bestaat uit het AB-lid Frank Frowijn, de 
steunfractieleden Hedwig Komproe en Boudien Glashouwer en de fractieondersteuners 
Martin Scholten, Niels Seignette, Diana Dekker en Chris Jansen.  

 

circa 100.000 ton slib 

Contactgegevens van de CDA-fractie van HHNK 
 
Fractiesecretariaat:  Fractie: 

Frank Frowijn Frank Frowijn, fractievoorzitter 
Tel. 06-10055631 Hedwig Komproe, steunfractielid 

 Boudien Glashouwer, steunfractielid 
 Martin Scholten, fractieondersteuner 
 Niels Seignette, fractieondersteuner 
 Diana Dekker, fractieondersteuner 
 Chris Jansen, fractieondersteuner 
 
Website: https://www.cda.nl/hollandsnoorderkwartier/ 
Facebook: https://www.facebook.com/waterschapcdahhnk/ 

Copyright © 2023 CDA HHNK, all rights reserved.  
U krijgt deze nieuwsbrief omdat u lid bent van het CDA 

(v.l.n.r.) Niels Seignette, Martin Scholten, Frank Frowijn, Boudien Glashouwer, Hedwig Komproe 

Linksboven Chris Jansen en rechtsboven Diana Dekker 
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